

Title (en)  
KNIFE GRIP.

Title (de)  
MESSERHANDGRIFF.

Title (fr)  
MANCHE DE COUTEAU.

Publication  
**EP 0452455 A1 19911023 (EN)**

Application  
**EP 90916531 A 19901030**

Priority  
NL 8902676 A 19891030

Abstract (en)  
[origin: WO9106405A1] A handle for a knife. The handle body (2) consists of a tapering head portion (14), an intermediary portion (6) and a tail portion (12). On the head portion (4) a rest (16) for the tip of the index finger is formed, whereas on one side of the intermediary portion (6) a concavely shaped supporting area (9) for the thumb and on the opposite side of both the head portion (4) and the intermediary portion (6) a supporting area (10, 17) for the middle finger are formed. The handle (2) according to the invention may be used both in the overhand grip and in two different penhold grips and therefore particularly suitable for a surgery knife.

Abstract (fr)  
Le corps du manche (2) est constitué d'une partie de tête effilée (14), d'une partie intermédiaire (6) et d'une partie arrière (12). La partie de tête (4) comporte un appui (16) pour l'index de la main de l'utilisateur, tandis qu'un côté de la partie intermédiaire (6) comporte une zone de support concave (9) pour le pouce, et les côtés opposés à la fois de la partie de tête (4) et de la partie intermédiaire (6) comportent des zones de support (10, 17) pour le médius. On peut utiliser le manche en le saisissant par en dessus ou, de deux façons différentes, comme s'il s'agissait d'un stylo ou analogue. Il est donc particulièrement bien adapté à un couteau de chirurgien.

IPC 1-7  
**A61B 17/32; B26B 5/00**

IPC 8 full level  
**B25G 1/10** (2006.01); **B26B 1/10** (2006.01); **B26B 3/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B25G 1/102** (2013.01); **B26B 1/10** (2013.01); **B26B 3/00** (2013.01)

Citation (search report)  
See references of WO 9106405A1

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**WO 9106405 A1 19910516**; EP 0452455 A1 19911023; FI 913116 A0 19910626; NL 8902676 A 19910516

DOCDB simple family (application)  
**NL 9000164 W 19901030**; EP 90916531 A 19901030; FI 913116 A 19910626; NL 8902676 A 19891030